



## **Yuanyuan Chu**

*Beijing*

---

+86 10 8516 4218  
yuanyuan.chu@hankunlaw.com

### **PRACTICE AREAS**

- Intellectual property

### **PROFESSIONAL EXPERIENCE**

Ms. Chu's practice focuses on IP-related legal services. She has extensive experience in patent invalidation, patent infringement litigation, and administrative litigation. She also provides legal opinions on patent prosecution, patent analysis, and counseling. She specializes in technical fields such as telecommunications, audio and video codec, semiconductor, computer science, consumer electronics, opto-electronics, and illumination.

Ms. Chu has represented many industry-leading companies in complex patent disputes. Ms. Chu is experienced in infringement litigation and invalidation proceedings of standard essential patents (SEPs) in the fields of telecommunications, audio, and video codec, etc., and has handled many influential cases.

Ms. Chu has assisted many globally renowned companies to obtain patents in China and has provided them with valuable advice for patent prosecution strategies in China. Ms. Chu has also helped numerous Chinese companies obtain patents in Europe, the United States, and other jurisdictions.

Prior to joining Han Kun, Ms. Chu practiced as a patent agent for four years at Liu, Shen & Associates, at China Patent Agent (H.K.) Ltd. as a senior patent agent for nine years, and at a top-tier European law firm as a senior patent counsel for one year.

### **EDUCATION**

Ms. Chu received a Bachelor of Engineering degree in Electrical Engineering in 2001 and a Master of Engineering in Microelectronics in 2004 from Tsinghua University.

### **QUALIFICATIONS**

Member of the PRC Patent Bar

Member of the PRC Bar

### **HONORS AND AWARDS**

The Legal 500 Asia Pacific 2023, Recommended Lawyer (Intellectual Property: PRC Firms)

### **WORKING LANGUAGES**

Chinese, English





## 初媛媛

北京

+86 10 8516 4218  
yuanyuan.chu@hankunlaw.com

### 业务领域

- 知识产权

### 工作经历

初媛媛律师专长于知识产权相关的法律业务，具有专利无效、专利侵权诉讼以及行政诉讼等方面的丰富实践经验。初律师还在专利申请、专利分析和咨询等方面提供法律意见。初律师尤其擅长于通信、音视频编解码、半导体、计算机科学、消费类电子产品、光电与照明等技术领域。

初律师曾代表众多业界领先的国内外公司处理复杂的知识产权纠纷，在涉及通信、音视频编解码等领域的标准必要专利相关的专利侵权诉讼和专利无效业务方面经验丰富，处理了多件有行业影响力的案件。

初律师帮助许多世界知名公司在中国获得了近千件专利，并为这些公司在中国的专利申请和保护策略提供有价值的咨询。初律师还帮助若干中国公司在欧洲和美国等多国获得专利。

在加入汉坤之前，初律师曾在柳沈律师事务所工作 4 年，在中国专利代理（香港）有限公司工作 9 年，并在一家领先的欧洲律师事务所工作 1 年。

### 教育背景

初媛媛律师于 2001 年获得清华大学电子工程工学学士学位，并于 2004 年获得清华大学微电子工学硕士学位。

### 执业资格

中华人民共和国专利代理人执业资格  
中华人民共和国律师执业资格

### 荣誉与奖项

The Legal 500 亚太区 2023 重点推荐律师（知识产权）

### 工作语言

中文、英文